
 

 

 

Folketingets Epidemiudvalg har den 3. marts 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 17 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Jan E. Jørgensen (V). 

 

Spørgsmål nr. 17:  

”Vil ministeren svare på, hvorfor regeringen i juni 2020 insisterede på, at EU's køb 

af vacciner skulle findes inden for det eksisterende budget?” 

 

Svar: 

COVID-19 har udgjort og udgør fortsat en stor trussel for EU-borgernes sundhed og 

for saŵfuŶdsøkoŶoŵieŶ. Derfor støttede regeriŶgeŶ op oŵ, at der fra EU’s side blev 
gjort en aktiv indsats for at sikre et fælles europæisk vaccineopkøb, I den forbindelse 

lagde regeringen vægt på, at finansieringen af EU's vaccinestrategi blev tilvejebragt 

via EU’s budget bl.a. af heŶsyŶ til at sikre, at EU-udgifter afholdes over EU’s budget 
mhp. gennemsigtighed i brugen af EU-midler. Herudover blev der fremsat ønske om, 

at merudgifterne forbundet herved i videst mulig omfang blev finansieret via omprio-

riteringer inden for EU-budgettet frem for yderligere bidrag fra medlemslandene. 

Dette skulle særligt ses i lyset af, at medlemslandenes finanspolitiske råderum er re-

duceret betydeligt som følge af COVID-19.  

 

Regeringens tilgang til finansieringen blev støttet af et flertal af Folketingets partier 

og ligger i forlængelse af tidligere regeringers tilgang til finansiering af EU-udgifter. 
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